
 
BRM.0012.6.2.2023 
 

Protokół nr 46/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia,  

odbytego w dniu 21 lutego 2023 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia  

aleja Ratuszowa 36 
 

Czas  trwania posiedzenia 10.00 – 10.54 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Stolarska Lidia     – Przewodnicząca Komisji 

2. Żukowska Maria   – Członek Komisji 

3. Ewa Podogrodzka   – Członek Komisji 

4. Grzegorz Olszewski   – Członek Komisji 
 

Lista obecności członków komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył: 
 

1.    Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia 

2. Bogusława Bobola – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Inowrocławiu 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, która 

po sprawdzeniu obecności członków Komisji stwierdziła, że w obradach Komisji 

uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, 

stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

1. Przyjęcie protokołu nr 44/2022 z dnia 12 grudnia 2022 r. oraz 45/2023 z dnia 17 

stycznia 2023 r. 

3. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2022 r. 

4. Ocena funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy w Inowrocławiu. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji.  

6. Sprawy bieżące. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 44/2022 z dnia 12 grudnia 2022 r. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 44/2022 z 12 grudnia 2022 r.? 
 

Głosowanie:   za – 4 przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
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Przyjęcie protokołu nr 45/2023 z dnia 17 stycznia 2023 r. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 45/2022 z 17 stycznia 2023 r.? 
 

Głosowanie:   za – 4 przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Ad 4. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2022 r. – stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy ktoś ma uwagi do sprawozdania? 

Uwag nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem sprawozdania z pracy Komisji za 2022 r.? 
 

głosowanie:    za – 4,  przeciw –  0,  wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia  

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 2/2023 w sprawie przyjęcia 

Sprawozdania z pracy Komisji za 2022 r.  
 

Ad 5. Ocena funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Inowrocławiu– stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Bogusława Bobola – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy: 

Przedstawiła materiał. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania do przedstawionego materiału? 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Potwierdzam, że to nie jest zwykła propaganda, tylko jest to prawda. Rzeczywiście ten 

Dom jest rodzinny. Byłam świadkiem jak ojciec odbierał córkę ze łzami w oczach. Tam 

się robi dużo dobrego dla ludzi potrzebujących 
 

Bogusława Bobola – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy: 

Staramy się podtrzymywać funkcje osób, które w wyniku choroby niestety niekiedy 

dochodzi do degradacji określonych funkcji organizmu. Grupy jakie wspieramy, 

Państwo zapoznaliście się, są to różnego rodzaju schorzenia. Najtrudniejszym 

schorzeniem, na które mamy bardzo mały wpływ na to jak się rozwija to jest przede 

wszystkim Alzheimer, zaburzenia otępienne. Coraz więcej osób do nas dociera z takimi 

schorzeniami. Ile tylko możemy, tyle pomagamy i wspieramy. Bywa tak, że niestety po 

uczestniczeniu po roku czy dwóch latach, w zależności od tego jak ta choroba się 

rozwija, to wówczas taka osoba do nas chodzi, a jak nie to na barkach rodziny pozostaje 

24 godziny na dobę. Jest to ośrodek, który bardzo dobrze oceniamy. Coraz więcej osób 

chce korzystać z zajęć. 
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Jeżeli chodzi o zaburzenia psychiczne, jest to problem, który narasta w ostatnich latach, 

zresztą widzimy to po okresie pandemii zwraca się uwagę, szczególnie wśród 

młodzieży, że występują różnego rodzaju depresje, ale też i skutki cywilizacyjne są 

takie, że coraz większa ilość społeczeństwa ma różnego rodzaju zaburzenia i w takim 

programie działań, w stosunku do osób z zaburzeniami psychicznymi, ten 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Inowrocławiu jest właściwie jedyną placówką, 

która szeroko realizuje te cele programowe, które mamy w strategii, w planie działań, 

które przyjmujemy jako Rada, ponieważ nie jesteśmy jednostką, która posiada placówki 

leczące zaburzenia psychiczne. Założenia ideowe, które kiedyś miały być realizowane, 

miała nastąpić decentralizacja żeby nie było dużych ośrodków tylko mniejsze oddziały. 

Widzimy to na przykładzie naszego szpitala, że psychiatria nie istnieje. Nie ma 

specjalistów ani oddziału. Do innego specjalisty poczekać, ale przy zaburzeniach 

psychicznych to o czym my tu mówimy. Dlatego taką wzorcową placówką jest 

Środowiskowy Dom Samopomocy. Osoby z zaburzeniami mają wsparcie i mają 

możliwość załatwienia wizyty u specjalisty. Te zadania realizuje też Dom Dziennego 

Pobytu, Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej i Miejski Ośrodek Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Uzależnień. Natomiast Środowiskowy Dom Samopomocy 

jest to jedna z najlepszych placówek nie tylko w województwie, ale też i w kraju. W 

2018 r. został również wyróżniony przez ministerstwo. Jest to placówka, która w 100% 

jest utrzymywana ze środków wojewody i jedyne nad czym możemy ubolewać to, że 

tych pieniędzy jest ciągle mało. Borykamy się z problemami finansowymi, szczególnie 

na początku roku kiedy trzeba robić odpisy na fundusze socjalne, czy płacić trzynaste 

pensje. Liczymy na to, że w ciągu roku coś się zmieni, bo jeśli nie, to będziemy myśleli 

nad tym jak ratować placówkę żeby nie została zamknięta, bo jako zadanie zlecone 

wojewody nie może być dofinansowane przez gminę. Nie chcemy żeby ta placówka 

zniknęła z mapy Inowrocławia. 
 

Ewa Podogrodzka – członek Komisji: 

Ile jest w tej chwili zatrudnionych tam pracowników? 
 

Bogusława Bobola – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy: 

Razem ze mną jest 12 etatów, jest to wyspecjalizowana kadra. Mamy psychologa, 

pedagogów, terapeutów zajęciowych, fizjoterapeutę oraz opiekuna medycznego. 
 

Maria Żukowska – członek Komisji: 

A w jakim wieku są uczestnicy? 
 

Bogusława Bobola – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy: 

Średnia wieku jest to 36 lat, najmłodsza osoba ma 22 lata, a najstarsza 76 lat.   
 

Ewa Podogrodzka – członek Komisji: 

Ile jest takich osób dziennie? 
 

Bogusława Bobola – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy: 

Jest 45 miejsc statutowych, 46 wydanych decyzji. Rozporządzenie stanowi, że jeśli ktoś 

nie chodzi na zajęcia, mogę przyjąć dodatkową osobę. Oprócz tego, osoby, które już 
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chodziły na zajęcia, a chcą mieć z nami współpracę lub oczekują na przyjęcie do 

Środowiskowego Domu Samopomocy, właśnie korzystają z tych zajęć, jest to bardzo 

dobre rozwiązanie przy naszej społeczności. Kiedy nie ma miejsc i nie mogę przyjąć to 

wtedy raz lub dwa razy w tygodniu osoba oczekująca czy osoba, która już nie korzysta z 

zajęć przychodzi również na zajęcia w określonych dniach lub godzinach.   
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy oczekuje Pani jakiegoś wsparcia lub pomocy? 
 

Bogusława Bobola – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy: 

Ta płynność finansowa nas dobija. Utrzymujemy się z miesięcznej dotacji i właśnie 

dlaczego jest problem z wypłaceniem trzynastych pensji? Nie jesteśmy w stanie z 

miesięcznej dotacji wypłacić dwóch pensji. 
 

Grzegorz Olszewski – członek Komisji:  

Ale ostatecznie to dodatkowe świadczenie jest wypłacane? 
 

Bogusława Bobola – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy: 

Oczywiście, trzymamy się ustawy żeby wypłacić. Piszemy pisma do wojewody, 

uzyskujemy środki, z tym że z bieżących dotacji odciągane są te kwoty, które zostały 

wcześniej wypłacone. Także jeśli otrzymamy w miesiącu marcu taką dotację 

powiększoną to w maju mam pomniejszoną dotację bieżącą. 
 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

1. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pomoc w formie gorącego posiłku dla uczestników Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Inowrocławiu – stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji:  

Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji:  

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem i pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pomoc 

w formie gorącego posiłku dla uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Inowrocławiu? 
 

głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrzym. się – 0.  

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Zdrowia, Rodziny 

i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 3/2023 o pozytywnym zaopiniowaniu 
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projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pomoc 

w formie gorącego posiłku dla uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Inowrocławiu. 
 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w postaci świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu" na lata 2019-2023 – stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji:  

Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały?, 

Pytań nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji:  

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem i pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w postaci świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023? 
 

głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrzym. się – 0.  

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Zdrowia, Rodziny 

i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 4/2023 o pozytywnym zaopiniowaniu 

projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w postaci świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 
 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 

zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 – stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji:  

Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały?, 

Pytań nie było. 
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji:  

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem i pozytywnym zaopiniowaniem 

uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-

2023? 
 

głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrzym. się – 0.  
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Zdrowia, Rodziny 

i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 5/2023 o pozytywnym zaopiniowaniu 

projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2019-2023. 
  

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Poddała pod głosowanie list otwarty w sprawie wykonania remontu chodnika przed 

głównym wejściem do Przedszkola „Słoneczko” przy ul. Janusza Kusocińskiego 11 

w Inowrocławiu – stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Dyskusji nie było. 
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia  

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Zdrowia, Rodziny 

i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 6/2023 w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania listu otwartego w sprawie wykonania remontu chodnika przed głównym 

wejściem do Przedszkola „Słoneczko” przy ul. Janusza Kusocińskiego 11 

w Inowrocławiu. 
 

Ad 6. Sprawy bieżące. 
 

Nie było. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji. 
 

 

Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej 

 

/-/Lidia Stolarska 

Protokółowała: 

/-/Daria Górska 


